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ABSTRACT 

The service delivery networks experienced many transformations 

during the past decade mean while virtualization constitutes the next big phase 

in the operators’ strategies. One of the most promising technologies which 

might step in the coming years is Software Defined Networking (SDN), a 

more mature technology in data centers, which strives to revolutionize the 

current Next Generation Network (NGN) architecture. However, the 

integration of SDN components into the legacy network and the transition 

between phases need to be carefully addressed. This thesis aims to develop a 

new NGN (the network delivers triple play services) virtualization based 

architecture in order to solve challenges that traditional architecture faces. On-

demand capacity expansion, network elasticity and high expenses is some of 

the challenges that the new model aims to solve through the deployment of 

Network Function Virtualization (NFV) and SDN. By describing the 

simulation details of the cloudified architecture, one of this thesis goals is to 

present the trade-off between preserving the traditional architecture and the 

actual benefits, along with the challenges that operators may face in adopting 

SDN and (NFV) in their deployments. To achieve this, a testbed was used 

based on a network simulation tools. The obtained results emphasize the 

flexibility in deploying such solutions. Furthermore, a detailed graphs of triple 

play services’ performances are presented. 
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لمستخلصا  

لتقديم الخدمات لعملاء مزودي الخدمات . و نظراً للطلب ات هي احدى اهم الوسائل كبالش

ب المتزايد. على المتنامي للخدمات , تشهد هذه الشبكات عدة تحولات في بنيتها لمواجهة هذا الطل

 اءبن خدمات لامكانية استخدامها فيانتباه مزودي ال تسترعيت التقنيات الافتراضيه أذات الصعيد , بد

و برمجيات   (NFV) ظائف الشكبه الافتراضيهتقنية و من اهم تلك التقنيات.البنيه التحتيه لشبكاتهم

من التقنيات الواعده في مجال الاتصالات . بدأ إستخدام هذه التي تعد  (SDN) الشبكه المحدده 

التقنيات في مراكز البيانات منذ بدايتها قبل ان تتطور ليتم استخدامها في تطوير بنية شبكات الجيل 

واضيع اضيه و التقنيات التقليديه لبناء الشبكات من المالتالي من الاتصالات. الدمج بين التقنيات الافتر

التي يجب ان تسترعي انتباه الباحثين لمعرفة مراحل دمج التقنيات مع بعضها البعض لايصال خدمة 

 افضل للعملاء.

تهدف هذه الاطروحه لتطوير بنية جديده لشبكات الجيل التالي )الشبكه المستخدمه في ايصال خدمات 

ه البنيه التحديات التي تواج غلب علىتاليات الافتراضيه من اجل لتقنثي( قائمة على االتشغيل الثلا

التقليديه لهذا النوع من الشبكات. زيادة قدرة الشبكه عند الحاجه ,زيادة المرونه بالاضافة للنفقات 

قنيات ت البنيه الجديده لشبكات الجيل التالي لحلها باستخدام هدفليه هي من ابرز التحديات التي تالعا

 وظائف الشبكه الافتراضيه و برمجيات الشبكه المحدده.

من خلال تقديم وصف دقيق لنموذج المحاكاه للنموذج السحابي, تهدف هذه الاطروحه لتقديم مفاضله 

بين الحفاظ على الشبكه التقليديه و استخدام النموذج السحابي جنباً الى جنب مع العقبات التي يمكن ان 

في استخدام التقنيات الافتراضيه لبناء شبكاتهم.و لتحقيق ذلك تم بناء نموذج لمحاكاة  تواجه المشغلين

النموذج السحابي قائم على مجموعه من ادوات محاكاة الشبكات. النتائج اثبت على امكانية استخدام 

توضيح ل التقنيات الافتراضيه لتقديم خدمات التشغيل الثلاثي . علاوة على ذلك تم تقديم رسوم بيانية

 جودة الخدمات الثلاثيه على البنية السحابيه .
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